

Minnesanteckningar möte för SUHF:s arbetsgrupp för bibliometri, 27 maj 2024

Närvarande: Karin Tegerstedt, Gustaf Nelhans, Johan Fröberg, Peter Sjögårde, Fredrik Åström, David Minguillo, Lovisa Österlund (antecknade), Tobias Jeppsson

1. Föregående mötes minnesanteckningar
 - Lovisa har lagt ut en instruktion på bloggen om att ansluta sig till Google-maillistan med jobbmailadress.
2. Välkommen tillbaka
 - David Minguillo hälsas åter välkommen till bibliometrigruppen.
3. Tillförordnad ordförande
 - Gustaf Nelhans tar vid som tillförordnad ordförande fr.o.m. sommaren 2024.
4. Kommunikation med Expertgruppen för lärosätesbiblioteken
 - Lovisa har berättat att vi arbetar med att uppdatera Råd för utvärderande bibliometri samt att det blir en tillförordnad ordförande under hennes föräldraledighet.
5. The Nordic Bibliometric Infrastructure Spring Meeting
 - Annonserade på höstens Nordic Workshop on Bibliometrics and Research Policy att det vore intressant med ett nordiskt nätverk. The Nordic Bibliometric Infrastructure Spring Meeting anordnades 22-23 april i Oslo. Mötet hade två teman:
 - i. Sustainable Development Goals - hur mappar man publikationer till dem. Inbjuden talare var Caroline Armitage som berättade om en Bergen-modell med söksträngar (<https://github.com/SDGforskning>) och visade att det var väldigt stor skillnad mellan olika tjänster för mappning. Gustaf visade hur man kunde matcha textinnehåll baserat på publikationer och hur målen är beskrivna (Python).
 - ii. OpenAlex – hur fungerar det som källa till bibliometriska analyser. Dessutom diskuterades öppen vetenskap generellt. Peter presenterade att KI funderar på att gå över till PubMed i stället för WoS. David Gunnarsson Lorentzon genomförde en codealong i hur man kan arbeta med OpenAlex API:er.
 - Nätverket har också anordnat två kurser i programmering för bibliometriker.
 - Vill gärna fortsätta med fler aktiviteter. För tillfället finns grupper inom SDG, OpenAlex, strategic bibliometrics. Troligtvis är nästa steg att gruppleddare gör utskick om aktiviteter för grupperna. Nätverket ska försöka starta en styrgrupp som kan planera för nästa års möte.
6. SCB/UKÄ ny ämnesindelning
 - Peter initierar frågan eftersom KI undrar hur de ska göra med sitt klassificeringsverktyg när den nya standarden börjar gälla.
 - Tanken enligt UKÄ är att publiceringsår 2025 och framåt ska använda den nya ämnesindelningen.
 - Tanken är att det i Swepub bara ska finnas ett system åt gången (d.v.s. det nya)
 - Swepub-träff i början av hösten där detta ska diskuteras och UKÄ ska delta.

- Lovisa undrar om man kan dela träningsdata mellan lärosäten som är intresserade (LiU, KI, Umeå?). I sin enklaste form DOI + (ny) klassning.
 - Johan meddelar innan sommaren om det finns något att uppdatera kring Swepub och ämnesindelningen.
7. Fortsatt diskussion kring uppdatering av Råd för utvärderande bibliometri
- Några kommentarer antecknades i dokumentet. Gustaf börjar skriva rent och skickar ut för kommentarer, gärna via en gemensam arbetsyta. Målsättning att få det klart innan sommaren.
8. Övriga frågor
- Barcelonadeklarationen – punkt att ta upp i höst
9. Nästa möte
- 27 augusti kl 10-11-30 (Gustaf skickar inbjudan)